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Technická přestávka 
Možnost omezit své služby na přelomu roku 

mohou využít investiční společnosti a přerušit 
vydávání i odkupování podílových listů, sta-
novování aktuálních hodnot podílových listů a 
jejich zveřejňování ve dnech od 31. prosince 
2007 až do 4. ledna 2008 včetně.  

Jako poslední obchodní den v závěru roku 
2007 je stanoven pátek 28. prosince 2007, 
prvním obchodním dnem v novém roce bude 
pondělí 7. ledna 2008. 

MF chce zřídit zvláštní daňový úřad 
na složité případy 

Ministerstvo financí navrhuje, aby v rámci 
sloučení daňových a celních úřadů vznikl 
speciální daňový úřad, který by se zabýval 
velkými firmami a komplikovanými případy. 
Napsala to Mladá fronta Dnes. Ministerstvo se 
tak podle deníku vrátilo k myšlence, se kterou 
na počátku loňska přišel tehdejší ministr fi-
nancí za ČSSD Bohuslav Sobotka. Současný 
návrh MF má brzy projednat vláda. Sobotka 
prosazoval, aby zvláštní berní úřad fungoval 
od letošního roku, nynější návrh počítá s jeho 
vznikem v roce 2010. 

Vláda schválila dohodu s UBS  
Vláda schválila dohodu se švýcarskou ban-

kou UBS. Ta na základě smlouvy vrátí státu 
420 mil. Kč, které zmizely před více než dvě-
ma lety z České konsolidační agentury bez 
vědomí jejího vedení. Do sedmi dnů od účin-
nosti dohody banka vrátí 404 milionů, po 
odblokování účtu dalších 16 milionů. Zbytek 
peněz plus náhradu škody bude stát s bankou 
vymáhat na vinících. Celková suma je  
558,5 mil. Kč. Půlmiliarda byla vyvedena  
z dceřiné firmy ČKA, společnosti Galileo 
Real. Manažer Galilea Jan Šik dal k vyvedení 
peněz písemný souhlas, později to odůvodnil 
tím, že je chtěl v zahraničí zhodnotit. UBS, 
která je jednou z největších bank na světě, 
dlouho odmítala stamiliony do Česka vrátit. 
Agentura proto banku loni v červnu zažalova-
la u soudu v Curychu. 

Stříbrná mince k Schengenu 
Bankovní rada České národní banky na 

svém jednání dne 6. prosince 2007 schválila 
doplnění emisního plánu pamětních stříbrných 
mincí na rok 2008 o minci, jejímž námětem 
bude vstup České republiky do Schengenské-
ho prostoru.  

Fondy si ten uplynulý týden do statistik zaznamenají jako jednoznačně nejhorší týden za posled-
ní víc než rok. Na téměř čtvrtmiliardovém odlivu se ale podepsaly pouze fondy peněžního trhu a 
dluhopisové, což lze považovat jen za sezonní výkyv. Ovšem jeho rozsah přes 700 mil. Kč stáhl 
dolů celou statistiku. 

Většina investorů se evidentně věnuje spíš 
dárkům pod stromeček než svým úsporám. 
Jejich přesilu nemohlo vyrovnat ani 420 mil. 
Kč, které ti ostatní přinesli do smíšených a akci-
ových fondů. Zejména mixy se nedají vyrušit 
z trvalé a spíše rostoucí obliby: 320 milionů je 
právě v kontextu dat ostatních kategorií až pře-
kvapivý výsledek. Na týdenní statistice se pode-
psala také chabá výpomoc zajištěných fondů, 
která celkem nečekaně klesá na zanedbatelnou 
úroveň, a nebýt zajímavého ESPA-ČS 32, blíži-
la by se nule. Faktem ale zůstává, že stále po-
kračuje odliv z těch zaměřených na Asii. Nu a více než 100 mil. Kč do akciových fondů můžeme 
hodnotit také jako poměrně nečekanou „výdrž“ dynamičtějších investorů. 

Obecně tedy nejde o nějakou zlomovou změnu trendů, přestože akciové trhy předvedly opět 
další medvědí čtverylku. Vlnobití podivných informací střídají dávky varovných předpovědí,  
v kteréžto palbě se jen těžko orientovat – i profesionálům, natož běžným klientům. Tu tam se snaží 
uklidňovat Busch, jindy si naopak přisolí Greeenspan, aby se v tom šaman vyznal. 

Dluhopisové fondy zase padly o skoro půlprocento, koruna skáče jak na trampolíně, na akcie 
cení zuby medvědi, kteří se nějak vůbec nehodlají uložit k zimnímu spánku. Jejich sbor zabručel 
bandurskou hned v úterý – Evropa vychladla o půl procenta a Praha po čtyřech dnech růstů 

(Pokračování na stránce 2) 

Fondy dostaly pod stromeček medvědí taneček 

ČNB sjednocuje přístup k regulaci trhu  

AKTUÁLNĚ 

Česká národní banka hodlá v návaznosti na 
integraci dozoru nad finančním trhem z dubna 
roku 2006 sjednotit přístup k regulaci jednotli-
vých sektorů finančního trhu. Proto od příštího 
roku změnila vnitřní strukturu dohledu, který 
tak již nebude členěn podle dozorovaných 
sektorů, ale podle jednotlivých funkcí dohledu. 
Informoval o tom viceguvernér ČNB Miroslav 
Singer. Od ledna tak zanikne sekce bankovního 
dohledu, dohledu nad kapitálovými trhy a do-
hledu nad pojišťovnami a 
vznikne sekce dohledu 
nad finančním trhem, 
sekce regulace a analýz 
finančního trhu a sekce 
licenčních a sankčních 
řízení. Pro banky, pojiš-
ťovny, investory nebo 
kampeličky by se ovšem 
nemělo příliš změnit. 
„Jedná se především  
o vnitřní změnu struktury a pro subjekty na 
finančním trhu bude stále adresátem ČNB,“ 
uvedl ředitel sekce dohledu nad kapitálovým 
trhem Pavel Hollman. Ten se od ledna stane 
šéfem sekce regulace a analýz finančního trhu. 
Současný šéf sekce bankovního dohledu Leoš 
Pýtr se stane ředitelem sekce dohledu nad fi-
nančním trhem. Sekci licenčních a sankčních 
řízení povede Karel Gabrhel, současný šéf 
sekce regulace a dohledu nad pojišťovnami.  

Bankovní rada ČNB na návrh Výboru pro 
finanční trh schválila základní obecný doku-
ment týkající se dodržování základních hodnot 
a způsobu vykonávání dohledu nad českým 
finančním trhem. Nový základní dokument 
„Poslání ČNB při dohledu nad finančním 
trhem České republiky“ vytyčuje základní 
hodnoty při uplatňování dohledu, mezi kterými 
je například přiměřenost dohledu – ČNB 
bude zasahovat do podnikání dohlížených sub-

jektů v míře, v níž je to 
nezbytně nutné pro dosa-
žení cílů dohledu nad 
finančním trhem a k im-
plementaci příslušných 
ustanovení evropského 
práva na českém finanč-
ním trhu, dále potom 
ochrana spotřebitele a 
investora, spolupráce na 
tuzemské i mezinárodní 

úrovni a v neposlední řadě boj s finanční 
kriminalitou. Součástí dokumentu jsou také 
obecné postupy, jak hodnotových cílů dosáh-
nout. ČNB se například zaměří na větší 
transparentnost vykazovaných údajů finanč-
ních společností působících na českém trhu,  
bude spolupracovat na sjednocování pravidel 
a ukazatelů institucí napříč EU apod. Úplné 
znění dokumentu je na stránkách ČNB v sekci 
veřejnost/pro média. 
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ZE ZAHRANIČÍ 

Bankovní rada schválila rozpočet ČNB na rok 2008 
Bankovní rada ČNB na svém jednání dne 6. prosince 2007 schválila rozpočet ČNB na rok 2008  

v celkové výši 2150 mil. Kč (rozpočet je sestaven v cenách včetně daně z přidané hodnoty). Výda-
je na provoz by měly růst o 7,4 % a osobní výdaje o 4,3 %. Plánovaný rozpočet je oproti očekáva-
né skutečnosti roku 2007 vyšší celkově o 9,9 %. Hlavním důvodem celkového nárůstu je vyšší 
ražba mincí a obměna techniky na zpracování hotovostí. 

Češi za Vánoce utratí více než loni 
Podle odhadu společnosti GE Money Multiservis je 

každá česká domácnost letos připravena za dárky a 
jiné zboží spojené s vánočními svátky utratit více než 
14 tisíc Kč. Roste i zájem o nákupy na splátky – kaž-
doročně před Vánoci narůstá průměrná financovaná 
částka. V meziročním srovnání je letošní nárůst  
20 %. Zájem je obzvláště o elektroniku, která je kaž-
dým rokem před Vánoci hitem splátkového prodeje.  

Růst sazby DPH by měl státu přinést 26,5 miliardy korun 
Růst snížené sazby daně z přidané hodnoty z 5 na 9 % od příštího roku by mělo přinést státní 

pokladně přibližně 26,5 mld. Kč navíc. Vyplývá to ze statických odhadů ministerstva financí, které 
v sobě nezahrnují případné snížení či zvýšení spotřeby u jednotlivých položek. Nejvíce, přibližně 
13 mld. Kč navíc, přinese zvýšení daně u potravin a nealkoholických nápojů.  

Obrat zahraničního obchodu vzrostl od roku 1993 pětinásobně 
Obrat českého zahraničního obchodu vzrostl od vzniku České republiky v roce 1993 zhruba 

pětinásobně na loňských 4,25 bil. Kč. Přitom od roku 2005 jeho bilance díky vyššímu exportu po 
vstupu Česka do EU vykazuje rostoucí přebytky. Odborníci z Českého statistického úřadu očeká-
vají, že letos zahraniční obchod skončí rekordním kladným saldem kolem 75 mld. Kč. Loni ob-
chodní bilance ČR vykázala přebytek 40 mld. Kč, což byl nejlepší výsledek v historii země. 

Optimismus mezi podnikateli je nejvyšší za sedm let 
Průzkum EES probíhá v Evropě každoročně, letos se jej zúčastnilo 68 tisíc podnikatelů  

z 27 zemí, za Českou republiku to byla více než tisícovka respondentů. Podle výsledků EES 2008 
jsou očekávání evropských podnikatelů od hospodářských výsledků v příštím roce velmi vysoká, 
dokonce nejvyšší za posledních sedm let. Optimismus je patrný u všech sledovaných indikátorů, 
nejvyšší u očekávání výsledku celkového obratu, opatrnější jsou podnikatelé pouze při předvídání 
dalšího vývoje v oblasti zahraničního obchodu, pravděpodobně kvůli slabému dolaru, rostoucím 
cenám energií a některým dalším vlivům. Hlavním ukazatelem průzkumu je tzv. podnikatelská 
jistota, neboli očekávání dalšího vývoje prostředí, v němž firma funguje. Tato očekávání jsou  
v Evropě nejvyšší v Dánsku, naopak nejvíce pesimistů je mezi podnikateli Estonska. Největší me-
ziroční nárůst (o 23 bodů) tohoto ukazatele od skeptických výhledů v loňském šetření k optimistic-
kým vyhlídkám zaznamenaným v průzkumu letošním, byl zaznamenán u podnikatelů České re-
publiky: 55 % českých podnikatelů vidí celkový vývoj pro svoji firmu v příštím roce příznivě, 
naopak pesimistický výhled pro příští rok uvedlo pouze 9 % respondentů.  

Dolar zpevnil  
Kurz dolaru se 12. prosince vydal vzhůru 

proti většině světových měn a zpevnily i další 
měny, s nimiž jsou spjaty vyšší výnosy. Devi-
zový trh tak reagoval na oznámení americké 
centrální banky a centrálních bank dalších 
zemí G7, které zahájí koordinovanou interven-
ci za posílení likvidity na peněžním trhu.  
V 17.00 SEČ se dolar k euru prodával v kurzu 
1,4677 USD, a zpevnil tak z 1,47 USD, kde 
byl v úterý před snížením úroků v USA. Na 
paritě s japonským jenem vzrostl na 112,22 ze 
111,60 JPY a euro vůči jenu vystoupilo na 
164,73 z předchozího kurzu 164 jenů. Cílem 
intervence je zklidnit situaci na globálních 
finančních trzích. Spolupracovat budou cent-
rální banky USA, eurozóny, Velké Británie, 
Kanady a Japonska. Oznámení mělo okamžitý 
dopad na všechny druhy nejobchodovanějších 
aktiv a vedle dolaru výrazně vzrostly i ceny 
akcií v Evropě i v USA, zvýšily se ceny zlata, 
ropy i mědi. 

USA snížily úroky o čtvrt bodu 
Americká centrální banka (Fed) podle oče-

kávání snížila základní úrok pro mezibankovní 
úvěry o čtvrtinu procentního bodu na 4,25 %; 
od poloviny září tak již tato sazba klesla o celý 
procentní bod. Další snížení úvěrových nákla-
dů by mělo největší ekonomice světa pomoci 
vyrovnat se s krizí realitního trhu a zabránit 
ekonomice v propadu do recese. Fed rovněž 
snížil diskontní sazbu, za niž půjčuje přímo 
bankám, rovněž o čtvrtinu bodu na 4,75 %.  

Vznik AXA Bank Europe 
Finanční skupina AXA založila v prosinci 

AXA Bank Europe. Cílem je zlepšení koordi-
nace retailového bankovnictví skupiny AXA  
v Evropě. AXA Bank Europe bude na lokální 
úrovni úzce spolupracovat s pojišťovnami 
AXA a bude doplňovat jejich nabídku celou 
řadou bankovních produktů. AXA Bank  
Europe bude využívat jako svoje centrum 
AXA Bank Belgie. Ostatní banky pod hlavič-
kou skupiny AXA se stanou jejími dceřinými 
společnostmi nebo pobočkami. Na provoz 
AXA Bank Europe bude dohlížet Alfred 
Bouckaert, člen představenstva skupiny AXA, 
a řídit ji bude Hervé Hatt, výkonný ředitel 
AXA Banque Francie. Dalšími členy vedení 
budou Patrick Vaneeckhout, ředitel AXA Bank 
Belgie; Noel Richardson, finanční ředitel; 
François Robinet, ředitel pro investice, a Tibor 
Szekeres, ředitel AXA Maďarsko. 

Další akvizice pojišťovny Generali   
Italská Generali, která je podle tržní hodnoty 

třetí největší pojišťovnou v Evropě, by mohla 
nejpozději na počátku příštího roku oznámit 
novou akvizici. Zájem má hlavně o koupi 
společností ve Spojených státech a v Asii. 
Uvedl to v rozhovoru pro italský list La Re-
pubblica generální ředitel Generali Giovanni 
Perissinotto.   

EKONOMIKA 

Objednejte si předplatné časopisu FP-finanční poradce  
na zelené lince 800 11 00 22 nebo na http://www.FPweb.cz . 

 

Ukázkový výtisk ZDARMA: http://ib.ihned.cz/predpl/a/nazk.php?idkamp=iHNed&tit=FP 

(celkem o sto bodů čili o 5,65 %) ještě víc. Čekalo se na večerní Fed, jak jinak … a zlé tušení bylo 
na místě. Před půl devátou našeho času Fed snížil hlavní úrokovou sazbu o 25 bodů na 4,25 % a 
následovala rána – akcie opět o 2,5 % padly. Zase nejhorší pád za celý měsíc – trhy chtěly po Fed 
celé půlprocento. 

Fed na zděšení reagoval slibem, že prý se pracuje na krocích, které by měly usnadnit bankám 
poskytovat si navzájem úvěry. Na to trhy radostně poskočily, ale radost se vypařila a medvědi zas 
ovládli parket. Praze a skoro celé Evropě dali 2% ránu až ve čtvrtek, v pátek si pochutnali na vyso-
kých číslech americké inflace. 

Akcie si tak v Americe za týden odepsaly bezmála 3 %, v Praze (zatím) jen 2 %, takže přesto by 
„náš“ rok s 13,5 % nebyl tak zlý. Leč ještě není všem medvědům konec. 

(Pokračování ze stránky 1) 
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LODH v Singapuru 
Po nedávném otevření pražské pobočky 

posiluje švýcarská privátní banka Lombard 
Odier Darier Hentsch (LODH) svou pozici 
také v Asii. Otevírá pobočku v Singapuru. 
Singapurská pobočka bude na trhu působit 
jako banka a fungovat začne 2. ledna 2008. 
Soustředí se především na privátní klientelu. 

Inflace v Číně nejvýše za 11 let  
Tempo růstu spotřebitelských cen v Číně se 

zrychlilo v listopadu na 6,9 % z říjnových 
 6,5 %, a ocitlo se tak nejvýše za téměř 11 let. 
Nejvíce k růstu přispěly ceny potravin a ropy.  

Kancelář NYSE Euronext v Pekingu 
Akciová burza NYSE Euronext, která patří 

do skupiny The New York Stock Exchange, 
otevřela zastoupení v Pekingu. Uvedla to 
agentura Reuters. Oznámení přichází jen tý-
den poté, co se kancelář v Číně rozhodla ote-
vřít i společnost Nasdaq Stock Market, tedy 
hlavní rival NYSE. Firmy se snaží přilákat 
nové emitenty, kteří by registrovali akcie prá-
vě na jejich burze, a v Číně vidí možnost sil-
ného růstu. 

News Corporation převezme DJ 
Akcionáři americké mediální společnosti 

Dow Jones & Co schválili návrh na převzetí, 
který jim předložila skupina News Corpora-
tion mediálního magnáta Ruperta Murdocha. 
Ten za Dow Jones zaplatí asi 5,6 mld. USD 
(asi 100 mld. Kč). Záměr  schválilo 60,27 % 
akcionářů. Souhlas akcionářů byl poslední 
překážkou, která stála Murdochově impériu  
v cestě. Majitele tak změní i prestižní ekono-
mický list The Wall Street Journal (WSJ), 
který je součástí skupiny Dow Jones a který 
má značný vliv na utváření názorů o světové 
ekonomice. Murdoch počítá se změnami ve 
složení řídícího týmu WSJ a do redakce listu 
chce přilákat špičkové novináře z jiných mé-
dií, nad kterými má kontrolu. Podle agentury 
AFP řady WSJ posílí např. editor londýnského 
listu The Times Robert Thomson a z Murdo-
chova novinového impéria News International 
přijde jeden z hlavních šéfů Les Hinton. 

Rakouské banky kontrolují čtvrtinu 
východoevropského trhu 

Význam rakouského kapitálového trhu se  
v posledních letech zvyšuje zejm. díky expan-
zi aktivit domácích firem ve východní Evropě. 
Příznivých okolností využil především rakous-
ký bankovní sektor, který podle rakouské 
centrální banky (OeNB) ovládl asi 23,3 % vý-
chodoevropského trhu. V ČR jeho tržní podíl 
ve 2. čtvrtletí činil 37,4 %. Dobrou pozici si 
vybudovala i vídeňská burza, a to zejm. díky 
řadě dohod o spolupráci s východoevropskými 
akciovým trhy. Tržní kapitalizace podniků 
obchodovaných na vídeňské burze v uplynu-
lých pěti letech stoupla o 390 % na zhruba 
157,8 mld. eur. Burze se navíc podařilo vzbu-
dit větší zájem mezinárodních investorů. 

Portfolio ČS nemovitostního fondu se rozrostlo  
Od 7. prosince 2007 vlastní ČS nemovitostní fond již pět budov. Čtyři nově zakoupené budovy 

se nacházejí v atraktivních lokalitách v Praze, Ostravě a Českých Budějovicích a svým charakte-
rem činí z ČS nemovitostního fondu nejlépe diverzifikovaný fond tohoto typu v Česku. Celková 
hodnota nemovitostního portfolia dosahuje částky cca 1,7 mld. Kč. Po srpnové akvizici administra-
tivní budovy Platinium v Brně koupil ČS nemovitostní fond nákupní a zábavní centrum s multiki-
nem Čtyři Dvory v Českých Budějovicích; kancelářskou budovu Aqua Palac v Praze 4; logistický 
park v Praze – Ruzyni a administrativní budovu Fischer Building v Ostravě. 

Fio zdvojnásobil počet zákazníků 
Obchodník s cennými papíry Fio si propojením s mimoburzovním RM-Systémem výrazně po-

lepšil. Počet zákazníků Fia letos narostl zhruba o 5200 a ve zbytku roku se čekají další stovky 
osob. Celkový počet klientů tím převýšil 11 tisíc. Objem zprostředkovaných obchodů s cennými 
papíry překonal 211 mld. Kč po rekordním loňském objemu 194,1 mld. Kč.  

ATLANTIK nabízí speciální fondy pro náročné klienty 
Speciální fondy založené na Maltě českou skupinou ATLANTIK mohou od podzimu využívat 

zkušení čeští investoři. ATLANTIK tak odpovídá na potřeby velmi náročných investorů, kteří na 
finančních trzích hledají vysoce sofistikované produkty a unikátní strategie. Vedle toho představuje 
ATLANTIK další novinku – Flexibilní dluhopisový fond, který netradičně spojil výhody dvou 
dosud odlišných nástrojů. 

BANKY 

KAPITÁLOVÝ TRH 

U ČSOB a Poštovní spořitelna vylepšily internetové bankovnictví 
Od prosince mohou klienti ČSOB a Poštovní spořitelny využít 

nové a vylepšené funkce internetového bankovnictví. Týkají se 
správy platebních karet, zjednodušení převodů a platebního styku 
jako celku a v případě PS také věrnostního programu. Novinkou 
v menu platebních operací je „Splátka kreditní karty“. „Tato 
funkce umožňuje zaplacení plné, povinné či vlastní splátky, při-
čemž aplikace sama předvyplní platební příkaz,“ upřesnil Daniel 
Grinč, ředitel produktů přímého prodeje ČSOB. V menu uživa-
telských služeb mohou klienti nově využít formuláře pro platební 
karty a elektronicky si zažádat o změnu limitu platební karty,  
o zrušení automatické obnovy platební karty nebo například  
o opětovné vydání PIN. Zároveň zde mají možnost změnit si 
přihlašovací PIN kód ke službám elektronického bankovnictví. Služby byly doplněny také o kom-
fortní zadání platebního příkazu z historie účtu nebo seznam blokací na účtu. „U Poštovní spořitel-
ny navíc došlo k rozšíření menu informací o účtu, kde si mohou klienti ověřit stav bodů u Věrnost-
ního programu, objednat si z katalogu vybrané dárky a zobrazit historii jejich objednávek,“ dodal 
Grinč. K dispozici je nově také funkce pro jednoduchý Tuzemský devizový příkaz k úhradě nebo 
Příkaz k úhradě do zahraničí, který je nyní doplněn o číselník Bankovních spojení partnerů.  

Výsledky činnosti České exportní banky  
Objem smluv na financování obchodů a aktivit českých vývozců a investorů a jejich zahranič-

ních partnerů formou úvěrů, záruk a dalších produktů České exportní banky ke konci listopadu 
2007 dosáhl částky přes 18 mld. Kč, tedy objemu, který dává předpoklad pro celkovou letošní výši 
objemu obdobnou úrovni roku 2006, tj. 19,9 mld. Kč. Pokud by se přepočítával stav úvěrového 
portfolia banky kurzem konce roku 2006, byly by již dnes výsledky za 11 měsíců o 35 % nad úrov-
ní celoročního výsledku minulého roku. Z hlediska měny poskytnutých úvěrů roste jednoznačně 
zájem o financování v eurech, jejichž objem se ve srovnání s loňskem nominálně zdvojnásobil.  

Citibank mění své právní postavení v České republice  
Po šestnácti letech úspěšného působení na českém trhu se Citibank (dceřiná společnost, stopro-

centně vlastněná Citibank Overseas Investment Corporation se sídlem v USA), mění na pobočku 
akciové společnosti Citibank Europe plc se sídlem v Irsku. Tento strategický právní krok nabude 
účinnosti k 1. lednu 2008. Od tohoto dne bude nové jméno společnosti Citibank Europe plc, orga-
nizační složka. Jako pobočka Citibank Europe plc se banka bude podílet na konsolidovaném vlast-
ním jmění v hodnotě 1,6 mld. eur (cca 43 mld. Kč), čímž se, s ohledem na celkovou kapitalizaci, 
zařadí na úroveň tří nejsilnějších bank v České republice. 
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Slabší prognóza velkých bank  
zastiňuje plán Fedu 

Tři přední americké banky oznámily, že ve 
4. čtvrtletí očekávají více odpisů a úvěrových 
ztrát, což narušilo nadšení investorů z plánů 
Federálního fondu zmírnit globální úvěrovou 
krizi. Varování Bank of America, Wachovia a 
PNC Financial Services Group spustily výpro-
deje akcií finančního sektoru a otočily rallye 
na trzích. Ken Lewis, generální ředitel Bank 
of America, dvojky na americkém trhu, řekl, 
že výsledky za 4. čtvrtletí přinesou zklamání 
kvůli odpisům a nižším obchodním tržbám. 
Ken Thompson, generální ředitel Wachovia, 
čtyřky na americkém trhu, uvedl, že ve  
4. čtvrtletí předpokládá úvěrovou ztrátu 1 mld. 
USD, tj. téměř dvojnásobek předchozího od-
hadu. Velká americká regionální banka PNC 
vydala varování, že ve 4. čtvrtletí oznámí nižší 
zisky, než se očekává, které budou reflektovat 
vyšší úvěrové ztráty a nižší hodnotu komerč-
ních hypoték v jejím portfoliu. 

Čína a USA se dohodly na dalším 
otevření finančních trhů 

Zástupci Číny a Spojených států se shodli na 
nutnosti podniknout kroky, které podpoří růst 
a přispějí k rovnováze jejich ekonomik. Čína 
souhlasila s některými opatřeními k otevření 
svých finančních trhů. Uvedl to americký 
ministr financí Henry Paulson. Mezi oběma 
zeměmi i nadále přetrvávají neshody ohledně 
měnové politiky Číny a ochranářství v obou 
zemích. USA obviňují Čínu, že drží kurz do-
mácí měny jüanu vůči dolaru příliš nízko, což 
znevýhodňuje americké vývozce a dává nepo-
ctivou výhodu čínským firmám, které vyvážejí 
své zboží do USA. Čína však podle Paulsona 
souhlasila, že umožní jüanu rychlejší růst než 
doposud. Obě strany se také dohodly na kro-
cích, které mají přispět k většímu otevření 
finančního trhu. Patří k nim i to, že zahraniční 
společnosti podnikající v Číně budou moci na 
místních trzích prodávat dluhové i majetkové 
cenné papíry, jako obligace či akcie. Čína 
obnoví licence pro zahraniční společné podni-
ky zaměřené na cenné papíry. Investiční fondy 
čínských bank pak budou moci investovat do 
amerických akcií. V současnosti mohou inves-
tovat pouze v Hongkongu. 

Rizikoví investoři ve středu Evropy   
Evropští rizikoví investoři se při zvažování 

svých budoucích investičních příležitostí ne-
vydávají příliš daleko od domova. Podle glo-
bálního průzkumu rizikového kapitálu prová-
děného v roce 2007 pod záštitou společnosti 
Deloitte a Evropské asociace rizikového kapi-
tálu má zájem realizovat investice ve střední a 
východní Evropě 23 % investorů. Výsledky 
průzkumu: www.deloitte.com/globalvcsurvey .  
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ČSOB opět zvyšuje úrokové sazby u vkladů 
ČSOB již potřetí v tomto roce zvyšuje úrokové sazby na termínovaných vkladech v českých 

korunách, a to o dalších 0,20 % p.a. Banka tak navazuje na sérii zvyšování, k němuž naposledy 
přistoupila počátkem října. Např. na ročním termínovaném vkladu nabídne ČSOB klientům úroko-
vou sazbu v rozmezí 2,20 až 2,80 % ročně, a to v závislosti na objemu vložených prostředků. Od 
10. prosince zvýšila úrokové sazby také u spořicího účtu, který nově nabízí s jednotnou výpovědní 
lhůtou 7 dní. „Spořicí účet doporučujeme spíše ke krátkodobému spoření, k vytvoření finanční 
rezervy, termínovaný vklad naopak představuje vhodnou alternativu zhodnocování peněz pro vel-
mi konzervativní klienty,“ prohlásil Pavel Kratochvíl, odpovědný v ČSOB za spoření a investice. 
„Naší hlavní přidanou hodnotou ovšem i nadále zůstává zhodnocování peněz prostřednictvím podí-
lových fondů. U tří letos splatných zajištěných fondů jsme prostředky investorů zhodnotili o 5,7 až 
7,7 % ročně,“ dodal Pavel Kratochvíl. 

Češi u bank 15 let více šetřili, než si půjčovali 
I když v poslední době zaznamenává český bankovní trh velký 

zájem o úvěry všeho druhu, Češi byli alespoň podle statistik ČNB 
v uplynulých 15 letech spíše šetřílci. Zatímco objem úvěrů u bank 
byl v ledna 1993 vyšší než objem vkladů, ke konci října 2007 je 
skutečnost zcela opačná. Řada úvěrů se stala ovšem ke konci  
90. let nedobytnými a byly převedeny do Konsolidační banky, 
České konsolidační agentury, tedy mimo banky. Podíl problémo-
vých tzv. klasifikovaných úvěrů v první polovině 90. let přesaho-
val 30 % celkového objemu úvěrů. „Skutečné číslo bylo ještě 
vyšší, protože část špatných úvěrů byla přesunována do Konsoli-
dační banky,“ sdělil analytik společnosti Cyrrus Marek Hatlapat-
ka. Banky během 90. let doplácely na neschopnost podniků splá-
cet své úvěry, k čemuž částečně podle Hatlapatky přispěla příliš 
restriktivní politika ČNB. V lednu 1993 měli Češi u bank uloženo 528,5 mld. Kč, na konci října 
2007 pak již téměř 2,4 bil. Kč. Objem úvěrů se od ledna 1993 zvýšil z 570 mld. Kč na 1,7 bil. Kč. 

Přehled novinek ČSOB zajišťují RSS kanály 
Jednoduché sledování nově zveřejněných informací na webových stránkách ČSOB umožňují 

návštěvníkům další RSS kanály. Banka totiž nově podporuje tzv. čtečky RSS, které díky speciální-
mu XML formátu upozorňují na novinky. Návštěvníkům je nově k dispozici kanál Tiskové zprávy, 
který obsahuje posledních 10 tiskových zpráv společnosti, Analýzy ČSOB se zprávami z Útvaru 
analýz finančních trhů a Infoservis z Klubu úspěšných podnikatelů, kde uživatelé naleznou nejno-
vějších 14 článků vydavatelství Economia. Veškeré kanály jsou dostupné také v anglické verzi a 
zdarma je lze využívat pro individuální a nekomerční účely. „Web ČSOB navštíví měsíčně téměř 
1,3 milionu uživatelů, kteří na stránkách stráví průměrně 4 minuty,“ doplnil Grinč.  

ČMZRB přispěje malým a středním podnikatelům  
Českomoravská záruční a rozvojová banka bude v letech 2007 až 2013 spolufinancovat úvěrové 

programy pro malé a střední podnikatele více než 1,7 mld. Kč, ze státního programu půjde na tyto 
programy 8,2 mld. Kč. Tyto peníze by měly umožnit až 9000 podnikatelů přístup k vnějším zdro-
jům financování zahájení či rozvoje podnikání. 

Česká spořitelna posiluje bezpečnost poboček 
Česká spořitelna zdokonaluje bezpečnostní opatření, ještě více spolupracuje s policií, průběžně 

přidává nové systémy, které především pomáhají odhalit identitu pachatelů, a následným předáním 
materiálů policii pomáhá dopadení pachatele. Každým rokem banka investuje stále více do doko-
nalejších technologií. 

Banky o Silvestra zkrátí otvírací dobu poboček  
Většina tuzemských bank poslední den roku zkrátí otvírací dobu poboček. Banky svá obchodní 

místa uzavřou mezi 12. a 14. hodinou. Mezi svátky budou mít otevřeno standardně a ani nechystají 
omezit nabídku služeb. Některé transakce a převody, zejm. mezi různými bankami, musí klienti 
učinit několik dní před koncem roku, pokud chtějí, aby je banky připsaly na účty příjemců ještě 
letos. Letos banky většinou vyžadují takový krok učinit 27. prosince. Uživatelům elektronického 
bankovnictví však banky převedou transakce zadané i o několik hodin později než na přepážkách. 
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